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Starostové k daňové diskriminaci obcí
Ve středu 14. 9. 2011 demonstrovala více než stov-

ka starostů v Litovli. Sjeli se tam z celého Olomouckého 
kraje, aby dali najevo nesouhlas s daňovou diskriminací 
malých obcí a podepsali takzvaný „klíčový dopis“ adre-
sovaný premiérovi vlády České republiky Petru Nečaso-
vi. K tomuto dopisu připojily také klíč vyrobený z osmi 
kilogramů olomouckých tvarůžek.

Dne 21. 9. 2011 se sjelo do Prahy na 1000 starostů 
a na Palachově náměstí opět demonstrovali na podpo-
ru novely rozpočtového určení daní (RUD). Starostové 
zde podepsali prezenční listinu a transparent a vyjád-
řili nesouhlas ke stávajícímu přerozdělení vybraných 
daní, kdy polovina příjmů putuje do čtyř největších 
měst v České republice (Praha, Ostrava, Brno, Plzeň) a 
rozdíl mezi nejmenší obcí a největším městem je 4,5 
násobek, zatímco v okolních státech je tento rozdíl 2,5 
násobný. Organizátoři a iniciátoři shromáždění vystou-
pili s krátkými proslovy a poté se starostové přesunuli 
k Úřadu vlády České republiky, kde se setkali s premié-
rem Petrem Nečasem. Předali mu podepsaný transpa-

rent a dali najevo nespokojenost s nešetrným hospo-
dařením hlavního města a stávajícím RUD. 

Kdy a jestli projde tato novela parlamentem, není 
jasné. Zatím se účinnost novely navrhuje od 1. ledna 
2013, to znamená, že v hospodaření obcí by se nové RUD 
projevilo v roce 2013. Za DSO mikroregionu Moštěnka se 
demonstrace v  Praze zúčastnili starostové obcí Beňov, 
Bochoř, Domaželice, Horní Moštěnice, Stará Ves a městy-
se Dřevohostice. Ivo Pitner, starosta obce Beňov

Aktivity mikroregionu moštěnkA v roce 2011

osmé slavnosti mikroregionu
moštěnka, letos v Bochoři

Již osmý ročník Setkání obcí mikroregionu Moštěn-
ka se konal v sobotu 18. června 2011 na hřišti u soko-
lovny v  Bochoři. Slavnost zahájil a všechny přivítal 
starosta obce Bochoř Ivan Michna.

Z  22 obcí mikoregionu se zábavného soutěžního 
klání zúčastnilo 11 obcí: Beňov, Bochoř, Čechy, Domaže-
lice, Dřevohostice, Horní Moštěnice, Křtomil, Stará Ves, 
Turovice, Věžky a Vlkoš a po absolvování osmi sportov-
ních disciplín se na prvních místech umístily družstva 
těchto obcí 1. místo – obec Turovice, 2. místo – městys 
Dřevohostice, 3. místo – obec Vlkoš.

Poděkování patří nejen soutěžícím, ale také orga-
nizátorům zábavného odpoledne a všem, kdo přišli 
soutěžící družstva obcí povzbudit. Akci spolufinanco-
val Olomoucký kraj z Programu obnovy venkova.

Viz VIII. Setkání obcí mikroregionu Moštěnka na str. 9
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venkovské turistické informační centrum Dřevohostice
propaguje také mikroregion

Nové informační centrum mají v  Dřevohosticích. 
Pro veřejnost se otevřelo v hlavní letní turistickou se-
zonu a jednou z jeho činností je také propagace mikro-
regionu Moštěnka. 

Informační centrum poskytuje turistům informace 
o turistických cílech v blízkém okolí, o ubytování a stra-

vování, autobusových a 
vlakových spojích, pře-
hled kulturních akcí, turistickou známku č. 1141 a pro-
pagační materiály městyse a okolního regionu. O nedě-
lích nabízí komentovanou prohlídku zámku a hasičské-
ho muzea a po domluvě i možnost naplánovat výlet do 
určité destinace podle zadaných požadavků.

Venkovské turistické informační centrum v Dřevo-
hosticích vzniklo díky projektu spolupráce „Kraj pod 
Hostýnem ožívá – Včasné informace, zázemí a propa-
gace pro společenské a kulturní akce“, který spolu řeši-
ly MAS-Partnerství Moštěnka a MAS Podhostýnska, za 
finanční podpory EU z  prostředků Programu rozvoje 
venkova LEADER. Olomoucký kraj finančně přispěl na 
činnost Venkovského turistického informačního centra 
Dřevohostice částkou 50 000 Kč.

Starostové z moštěnky byli načerpat zkušenosti na Slušovicku
Starostové, zastupitelé a pracovníci mikroregionu 

Moštěnka přijali pozvání zástupců mikroregionu Slu-
šovicko a zúčastnili se společného setkání spojeného 
s exkurzí po zajímavých místech a obcích Slušovicka. 
Měli tak možnost seznámit se s příklady dobré praxe 
a načerpat zkušenosti a nápady pro svou další činnost.

Čtyřicet účastníků z Moštěnky vyrazilo poslední záři-
jovou sobotu na cestu společně autobusem a s dobrou 
náladou. V  obci Hvozdná, Vesnici roku 2010 Zlínského 
kraje, je přivítal zdejší starosta a předseda mikroregionu 
Slušovicko Miroslav Válek a po návštěvě opravené budo-
vy divadla, kde již více než 100 let působí kroužek diva-
delních ochotníku čítající dnes úctyhodných 130 členů, 

si prohlédli také nově vybudovanou naučnou stezku 
a hřiště. Postupně se pak seznamovali s dalšími obcemi, 
jejich projekty a turistickými zajímavostmi. Navštívili 
multifunkční dům v Ostratě, přístavbu ZŠ a MŠ ve Veselé, 
park ve středu obce v Trnavě, dostihovou dráhu ve Slušo-
vicích či kostel sv. Jana Nepomuckého ve Všemině, kde si 
poslechli varhanní koncert duchovní hudby. Závěrečnou 
zastávkou této studijní cesty byla Neubuz s novým spor-
tovním areálem a rekonstruovanou základní školou. Se-
tkání bylo zakončeno příjemným posezením u táboráku 
na myslivecké chatě, kde se dále debatovalo o otázkách 
týkajících se venkova a jeho obyvatel.

Jiřina Mádrová, starostka obce Stará Ves

Projekty S PolSkým PArtnerem – oBcí ruDniki

Poznávejme svět kolem nás
Ve dnech 12. – 14. května 2011 se konalo polsko-čes-

ké setkání v Rudnikach, kterého se zúčastnily děti ze 
Základní školy v Dalachově a z mikroregionu Mošten-
ka. Setkání mělo vzdělávací a rekreační charakter a bylo 
realizované v rámci projektu s názvem „Poznávejme 
svět kolem nás”.

Během cyklistického výletu měly děti možnost 
poznat nejzajímavější zákoutí obce Rudniki a osvojit si 

informace z různých oblastí vědy, především biologie, 
dějepisu a ochrany životního prostředí. Na závěr setká-
ní byla uspořádána výstava prací z tvůrčí dílny a děti si 
mohly poměřit vědomosti v přírodovědné soutěži. 

Projekt „Poznávejme svět kolem nás“je realizován 
v rámci Operačního programu přeshraniční spolupráce 
Česká republika – Polská republika 2007–2013, který 
je spolufinancován z Evropského fondu pro regionální 
rozvoj.

Zastav čas
Realizace česko-polského projektu „Zastav čas“ byla 

zahájena v dubnu tohoto roku v Rudnikách. Jeho cílem 
bylo na fotografiích zachytit přírodní, kulturní a histo-
rické zajímavosti obce Rudniki a mikroregionu Moštěn-
ka, podpořit propagaci obou regionů a integraci jejich 
obyvatel.

Projekt začal dílnami, které vedl známý umělecký 
fotograf z Olesna Mirosław  Dedyk. Účastníci se sezná-
mili s fotoaparátem, funkcí objektivu, poznali zásady 
komponování snímků a naučili se vykreslovat světlem 
fotografické obrazy. Výsledky dílen byly prezentovány 

v květnu na první jarní výstavě před budovou GOKSiR 
v Rudnikách.

Po dobu několika měsíců účastníci v praxi využíva-
li získané znalosti a zvěčňovali na fotografiích archi-
tekturu, flóru, faunu a místa zvlášť blízká obyvatelům 
obou regionů. Vyvrcholením realizace projektu bylo 
uspořádání fotografických výstav na obou stranách 
hranice a vydání pohledů, kalendářů a sbírky fotografií 
propagující krajinné zajímavosti spřátelených regionů.

Projekt „Zastav čas“ je spolufinancován z prostřed-
ků Evropského fondu pro regionální rozvoj a z prostřed-
ků státního rozpočtu.
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Do projektu mikroregionu Moštěnka s  názvem 
„Mechanizace pro veřejná prostranství“ se zapoji-
ly obce Horní Moštěnice, Stará Ves, Beňov, Podolí 
a Domaželice. Pořízena byla komunální technika pro 
údržbu veřejných ploch – zahradní traktor, nosič 
kontejnerů a kontejner, sklápěcí návěs a vysavač listí, 
víceúčelový komunální nosič nářadí, rotační sekačka 
a 2 kusy křovinořezů. Finanční rozpočet na celou akci 
činil 1 000 040 Kč, z toho příspěvek Olomouckého kraje 
je 500 000 Kč.

Žadatel Projekt Dotace (Kč)
Oblast podpory 1: Obce
Bezuchov Oprava místních komunikací 250 000
Radkova Lhota Vybudování dětského hřiště a regenerace veřejné zeleně u hřiště 311 000
Bochoř I. etapa opravy veřejného osvětlení – úspora 70 % energie 293 000
Oblast podpory 2: Mikroregiony
DSO MR Moštěnka Mechanizace pro veřejná prostranství v MR Moštěnka 500 000
Poznámka: Žádaly také obce Přestavlky, Lipová, Radkovy, Stará Ves a Horní Moštěnice.

Operační program Životního prostředí

v operačním programu Životního prostředí
získaly podporu dva projekty mikroregionu moštěnka

Pro dva projekty získal Dobrovolný svazek obcí Mikroregionu Moštěnka dotaci z Operačního programu Životní 
prostředí (OPŽP), prioritní osa 1 Zlepšování vodohospodářské infrastruktury a snižování rizika povodní.

Studie proveditelnosti k realizaci přírodě blízkých protipovodňových opatření v Mikroregionu Moštěnka
Projet je zaměřen na navržení přírodě blízkých protipovodňových opatření, jako jsou úpravy koryt a niv, zvý-
šení retenčních schopností krajiny, obnova přirozeného režimu krajiny apod. Pro jednotlivé obce mikroregio-
nu budou stanoveny priority z hlediska jejich realizovatelnosti a vypracovány územně technické podklady pro 
vybraná opatření s vazbou na osu 1 a 6 OPŽP.
Celkem: 2 354 280 Kč (Fond soudržnosti – 2 001 138 Kč, Státní fond životního prostředí – 117 714 Kč)

Zpracování digitálního povodňového plánu
a vybudování sítě varovného a vyrozumívacího systému pro obce mikroregionu Moštěnka
Cílem projektu je správně posoudit povodňové nebezpečí a ochránit tak zdraví a majetek občanů jednotlivých 
obcí. Zpracovaný povodňový informační systém bude zpřístupněn na webových stránkách jednotlivých obcí, 
v obcích bude nainstalován i nový digitální bezdrátový rozhlas pro výstražný a varovný systém v případě rizi-
ka povodní. Do projektu je zapojeno 7 obcí z mikroregionu – Beňov + Prusy, Dobrčice, Dřevohostice, Lipová, 
Podolí, Radkova Lhota a Turovice.
Celkem: 8 192 752 Kč (Fond soudržnosti – 6 772 702 Kč, Státní fond životního prostředí – 398 394 Kč)

Projekty DSo mikroregionu moštěnkA PoDPořené v roce 2011

Podpora obnovy a rozvoje venkova 2011 Ministerstva pro místní rozvoj ČR

Do Porv mmr 2011 jsme podali 9 žádostí o dotaci
Celkem 1 322 žadatelů se letos přihlásilo do programu Podpora obnovy a rozvoje venkova Ministerstva pro míst-

ní rozvoj. Souhrnně dosáhly žádosti o dotaci výše 378,597 milionů Kč, což je oproti minulému roku více než dvojná-
sobný nárůst. Z  mikroregionu Moštěnka bylo podáno 
devět žádostí (8x obce, 1x mikroregion), uspělo 5 žádos-
tí ve společné výši požadované dotace 1 000 269 Kč.

Mikroregion Moštěnka byl úspěšný s projektem 
„Rozvíjíme náš region společně“ a získal dotaci ve 
výši téměř 100 000 Kč. V rámci projektu bylo podpo-
řeno VIII. Setkání obcí mikroregionu Moštěnka v Bo-
choři, vytvořeny nové webové stránky mikroregionu 
(www.mostenka.cz) a vydána ročenka za rok 2011 
v tištěné podobě. Náklad 4000 ks umožnil její distri-
buci do každé domácnosti v mikroregionu.

Žadatel Název projektu Celkové náklady (Kč) Dotace (Kč)
Dotační titul č. 1 – Podpora vítězů soutěže Vesnice roku
Městys Dřevohostice Rekonstrukce chodníků – Náměstí III. etapa 946 149 600 000
Dotační titul č. 2 – Podpora zapojení dětí a mládeže do komunit. života v obci
Obec Radkovy Škola základ života 173 800 121 660
Obec Stará Ves Veselá školička 88 800 62 160
Dotační titul č. 3 – Podpora spolupráce obcí na obnově a rozvoji venkova
Mikroregion Moštěnka Rozvíjíme náš region společně 133 500 93 450
Dotační titul č. 4 – Podpora obnovy drobných sakrálních staveb v obci 
Obec Radkova Lhota Obnova kulturního dědictví obce Radkova Lhota 175 714 122 999
Celkem 1 517 963 1 000 269
Poznámka: Žádaly také obce Lipová, Bochoř, Domaželice, Křtomil

Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2011

Pov ok 2011: uspěl mikroregion a tři obce
V  Programu obnovy venkova Olomouckého kraje 2011 uspěly pouze tři obce 

z osmi žadatelů z  mikroregionu Moštěnka – Bezuchov, Radkova Lhota a Bochoř. 
Oproti původním předpokladům byl však úspěšný se svou žádostí i Mikroregion 
Moštěnka, který žádal plnou výši možné dotace.

Projekty předložilo 251 žadatelů v celkové výši požadované dotace 86,14 mi-
lionu Kč. Podporu získalo pouze 127 žadatelů ve výši 40,5 milionu Kč. Mezi mikro-
regiony byly úspěšné téměř všechny zejména proto, že řada regionů žádala jen 
nízkou částku.
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Beňov

malování na chodník
Akce „Poklady mého kraje“, jejíž součástí byl i 4. ročník 

tradičního malování na chodník, se konala 11. září v areálu 
místní Sokolovny. Autoři projektu se odvážně pokusili 
spojit zábavu s napětím, historií a poučením a díky atrak-
tivnímu pojetí se již od 13.00 začaly sjíždět početné skupi-
ny rodinných týmů z širokého okolí zasahujícího daleko za 
hranice kraje. 

Dětské odpoledne zahájila Míša Růžičková diskotékou 
Karneval. Poté přišla královna Vlasta v doprovodu šmoulů 
a šaška Zbyňka, který uváděl celý program. Představil 
dvorní dámy a pohádkové bytosti a seznámil děti s plně-
ním soutěžních úkolů. Prvním bylo malování na chodníku, 
letos již zmiňovaný 4. ročník, dále se soutěžilo na dalších 
6 stanovištích, děti se povozily na koni nebo vláčkem 
Tučolíno. Posledním úkolem bylo hledání pokladu po vy-
značené stezce plné napětí a také poznání a nalezení 
truhly plné zlatých čokoládových mincí v místním muzeu 
arcibiskupa A. C. Stojana. Další program, kdy děti samy 
zpívaly do mikrofonu, uváděl Jirka. V sokolovně mezitím 
začala beseda na téma historie mého kraje, kterou svými 
příběhy významně obohatila Mgr. Marie Špalková.

I díky výjimečně vydařenému počasí předčil ohlas oče-
kávání a k původnímu cíli představit lidem 10 významných 
míst oblasti a s nadšením je přivést na některé z nich se 
přidala i návštěvnost, která téměř vyrovnala počet obyvatel 
naší  obce. Pořadatelé nakonec napočítali téměř 600 ná-
vštěvníků, kteří v ohlasech potvrzují, že se často do vzdále-
ných domovů vraceli s „vyčerpanými, ale moc spokojenými 
dětmi“ v časech, kdy i klekánice už dávno spí. Nečekaně 
velký zájem o jindy opomíjená místa a hodnoty, nadšené 
reakce účastníků o spokojených dětech, superlativy spous-
ty účastníků na adresu akce a spontánní volání po dalších 
ročnících je autorům projektu (kteří jsou si samozřejmě 
vědomi rezerv v detailech akce a faktu, že není možné za-
vděčit se všem) výzvou a hnacím motorem do další činnosti.

Nutno podotknout, že celá akce proběhla za finanční 
podpory Olomouckého kraje, který se nezalekl odvážný 
projekt podpořit, a díky aktivitě šikovných nadšenců na-
příč spolky v naší obci.

gulášový den
Po zkušenostech z minulého roku s vařením a ochutnávkou gulášů byl v sobotu 17. 9. 2011 zahájen oficiální I. roč-

ník ochutnávky gulášů. Sbor dobrovolných hasičů obce Beňov  připravil na tento den zajímavý program.
Soutěžící spolky obce SDH Beňov, FC Beňov, T.J. Sokol Beňov, Rybáři Beňov, Zahrádkáři Beňov a také Myslivecké 

sdružení Beňov-Prusy bojovaly o velký putovní pohár této soutěže. Každý spolek se prezentoval nejen svým uvaře-
ným dílem, ale také dobovým oblečením a stánkem. Při 
ochutnávce vystoupili sokolníci s ukázkou práce s dravci, 
děti soutěžily ve střelbě za vzduchovky a střelbě míčem 
na branku a i s dospělými se mohly zúčastnit chytání 
cen s udicí. Večer následovalo divadelní představení 
„Něhurka a sedm trpaslíků“, dále diskotéka.  Po degus-
taci soutěžních gulášů hlasovalo 185 přítomných účast-
níků a na základě výsledků hlasování byli vyhlášeni vítě-
zové. Putovní pohár za nejlepší guláš převzali myslivci, 
kteří připravili dančí guláš, 2. místo obsadili rybáři s ho-
vězím dršťkovým gulášem a 3. místo hasiči za hovězí gu-
láš s hříbky. Děkujeme pořadatelům za krásnou akci.

oprava kostela Sv. Františka z Assisi
V roce 2011 byla provedena oprava kostela sv. Františ-

ka z Assisi – rekonstrukce fasády, okopání vlhkých zdí vně 
i uvnitř kostela, provedení drenáží kolem celého kostela, 
oprava kanálu, nátěry zdí, stěn a zvonice. Projekt za více 
jak 1 200 000 Kč byl uskutečněn za finanční podpory EU 
z prostředků Programu rozvoje venkova ČR, osa IV LEADER. 
Farníci, občané, obec, podnikatelé, neziskové organizace 
a spolky obce Beňov se na tomto díle podílely formou darů 
a přispěli také spoustou odpracovaných brigádních hodin.

otevření zrekonstruovaného
hřiště v obci Beňov

V červenci 2011 bylo slavnostně otevřeno zrekon-
struované fotbalové hřiště v  Beňově. Pásku přestřihla 
místopředsedkyně MAS – Partnerství Moštěnka Mar-
kéta Kropáčková, předseda FC Beňov DiS Michal Zavadil 
a starosta obce Beňov Ivo Pitner. Součástí rekonstrukce 
bylo srovnání terénu úpravou a návozem zeminy, dota-
žení přívodu vody a uložení akumulační nádrže, instalace 
automatického zavlažovacího systému, založení trávní-
ku a jeho stálá  údržba,  ke které byl zakoupen sekací 
traktor Honda. Na uskutečnění tohoto projektu získal 
FC Beňov dotaci ve výši 643 000 Kč z Programu rozvoje 
venkova ČR, osa IV LEADER.
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BeZuchov

jak se žije v Bezuchově
Ač je Bezuchov malá vesnice 

s pouhými 195 obyvateli, lidé se 
zde rádi baví a společně organi-
zují různé sportovní a společen-
ské akce.

Začátkem roku se příznivci 
tance a společenského života se-
jdou na obecním plese, kde kro-
mě dobré hudby bývají připrave-
ná i různá vystoupení. Ti nejmen-
ší však nezůstávají v pozadí, pro 
ty už je nachystaný dětský karne-
val. Konec zimy s sebou přináší 
tradiční masopustní veselí spoje-
né s voděním medvěda.

Jarní období vítají dívky zpěvem při májkování 
a chlapci klapotáním, společně se pak všichni sejdeme 
ve školce na Velikonočním jarmarku. Za pár týdnů už 
nás čeká pálení čarodějnic a brzy na to lampiónový 
průvod, při kterém zavzpomínáme na oběti druhé 
světové války a oslavíme den osvobození.

Červen je měsíc plný sportovního vyžití, postará se 
o to fotbalové utkání, hasičské závody a den dětí. Ani 
konec léta pro nás není důvodem k smutku, čeká nás 

totiž neckiáda, den, při kterém se sejdeme u rybníka 
v originálních plavidlech.

Na podzim se těší obzvlášť děti, poslední den v říj-
nu se v lese rozsvítí strašidelná stezka. Příznivci před-
nášek o cestování a horolezectí ocení horolezecký sraz, 
který začíná ranním závodem – během na Helfštýn.

Zima už nám klepe na dveře a s ní i Mikuláš s celou 
družinou, který rok co rok navštěvuje doma naše děti, 
právě ty, které nám připravují Vánoční jarmark. Dlouhé 
večery předvánočního času si mohou nejen senioři 
zpříjemnit posezením v kulturním domě s připrave-
ným zábavným programem a popřát si vše nejlepší 
a těšit se na další rok.

Bochoř

viii. Setkání obcí
mikroregionu moštěnka

Když jsme se v sobotu 18. června 2011 odpoledne 
začali scházet na hřišti, měli jsme za sebou přibližně 
měsíc intenzívních příprav, několik schůzek koordinač-
ní skupiny, několik setkání se zástupci obecních spolků 
a také několik setkání s asistentkami a rozhodčími. 
Všechno toto snažení mělo jediný cíl – zorganizovat 
a zajistit konání VIII. Setkání obcí mikroregionu Moš-
těnka. Jako již tradičně jsme poměrně dlouho nevědě-
li, kolik družstev se samotného setkání zúčastní a do-
konce do dne samotného konání nebylo zcela jasné, 
koho a s jakým vystoupením můžeme očekávat na 
našem parketě v zelené zóně v rámci doplňkových vy-
stoupení (zde vyslovuji speciální poděkování Michalu 
Janákovi a jeho technice).

Když jsme se tedy v sobotu 18. 6. 2011 odpoledne 
začali scházet, měli jsme zase na čele vrásky. Každý 
z organizátorů měl sice pokyn věnovat svoji pravidel-
nou modlitbu za pěkné počasí právě pro toto odpoled-
ne, ale na obloze to vypadalo zcela jinak. 

A to jsme před sebou měli klání 11 družstev v spor-
tovně – recesních soutěžích, přibližně hodinu různých 
doplňkových vystoupení, připravena byla kapela, tom-
bola a občerstvení sestávající ze stovek porcí různých 
dobrot a k tomu hektolitry piva a dalších tekutin. 

Ale všechno dobře dopadlo… 

Soutěží se zúčastnila družstva Beňova, Bochoře, 
Čech, Domaželic, Dřevohostic, Horní Moštěnice, Křto-
mili, Staré Vsi, Turovic, Věžek a Vlkoše. Zatažená oblo-
ha si naštěstí své dešťové kapky ponechala až na ve-
černí hodiny, takže všechny soutěže i doplňková pó-
diová vystoupení proběhly dle plánu. Své soutěžící 
přišly podpořit také hojné počty diváků, takže vydaře-
nou akci mohli všichni přítomní uzavřít večerní taneč-
ní zábavou a také ochutnat veškeré připravené nápoje 
i kulinářské speciality. 

Díky všem, kteří se podíleli, všem, kteří pomohli a ta-
ké všem, kteří byli ochotni přijít, povzbudit své i cizí týmy, 
pobavit se a také utužit přátelství a týmového ducha.

Jiří Chrastina, místostarosta obce Bochoř

Povodňový pohár starosty obce
V sobotu 9. června se v areálu SK Bochoř v odpo-

ledních hodinách konal již 14. ročník Povodňového 
poháru starosty obce Bochoř v požárním útoku druž-
stev. Tato již tradiční soutěž je pořádána pro soutěžní 
družstva obcí, které v roce 1997 v naší obci pomáhaly 
při likvidaci následků povodně nebo samy byly povod-
němi zasaženy. Součástí soutěžního odpoledne byla 
také soutěž o Putovní pohár mikroregionu Moštěnka.

Po slavnostním zahájení a krátkém projevu staros-
ty pana Ivana Michny se na start postupně připravilo 
10 družstev mužů a 3 družstva žen. Soutěž probíhající 
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ve dvou kolech přinesla pro diváky i samotné soutěžící 
dosaženými výsledky pěkný sportovní zážitek. Nejlépe 
si vedlo družstvo mužů SDH Čechy, které si odvezlo ví-
tězný pohár. V kategorii žen pak nejlepší výsledek do-
sáhla děvčata z  Vlkoše. Náš sbor vyslal do boje jak 
družstvo žen tak i mužů. Se svými dosaženými časy se 
zařadili muži na 4. místo v Povodňovém poháru a na 
2.  místo v  mikroregionu Moštěnka. Družstvo žen se 
umístilo na 3. místě.

Sportovnímu klání dospělých předcházela v dopo-
ledních hodinách „malá“ soutěž čtyř dětských druž-
stev. Za vydatného povzbuzování všech přítomných se 
bojovalo o nejlepší výsledky ve třech kolech. Všechna 
družstva zvítězila časem 15:40 s.

Vyhlášení výsledků a předání cen pro vítěze se na 
závěr sportovního dne ujal místostarosta pan Jiří 
Chrastina. SDH tímto děkuje všem za účast, spolupráci 
a zároveň se těšíme na příští ročník.

noční soutěž mladých hasičů
„o bochořskou sovu“

Přípravy na tuto (dnes již s jistotou) ojedinělou 
akci pro mladé hasiče v rámci ČR začínají ihned po 
skončení ročníku minulého. Ten letošní byl navíc ve 
znamení malého jubilea – 10. 

V loňském roce se soutěže zúčastnilo 72 družstev. 
Již koncem srpna bylo dle předběžných přihlášek jasné, 
že toto číslo opět o něco naroste. Narostlo přesně o čís-
lo pořádaného ročníku. Datum 17. září 2011 se zapsal 
v hasičské kronice rekordní účastí v počtu 82 soutěžních 
družstev. Raritou této soutěže je i hodnocení výsledků 
v  obou věkových kategoriích. Každý kolektiv si podle 
umístění odveze sošku sovy (dle vlastního výběru), ke-
ramickou medaili (každý ročník jiná), speciální diplom 
„za účast“, ceny od sponzorů a nějakou sladkost pro 
každého člena družstva. 

Letos se kromě běžných 1., 2. a 3. míst odměňovaly 
i místa: šťastná 7., 10. (10. ročník), nešťastná 13. a po-
slední místo s platným časem. Dále tři nejrychlejší 
proudy (to jsou ti, co stříkají na terče), nejmladší soutě-
žící hasič a hasička, z tanečního parketu byl volen nej-
lepší „hašmen a hašmenka“. Cenu pro nevzdálenější 
sbor soutěže si letos odvezl SDH Bozkov (264 km). 

Za dosavadní dobu konání všech 10 ročníků se na 
startu této akce vystřídalo v obou kategoriích celkem 
541 družstev, která reprezentovala 114 obcí a měst 
z 11 okresů České republiky. A jaký je náš (můj) sen co 
se týče „sovy“? Dostat do Bochoře 100 družstev!!! 

Jiří Němec, velitel SDH Bochoř

Čechy

jak jde život v Čechách
Do nového roku 2011 vstoupila naše obec novoroč-

ním přípitkem občanů a ohňostrojem v  areálu volné-
ho času obce Čechy.

Tradiční vodění medvěda je vždycky velká podívaná. 
Hojný počet originálních masek za doprovodu kapely 
roztančil naše občany v uličkách obce. Do krásných maš-
karních kostýmů se oblékly i naše děti a den vyvrcholil 
dětskými šibřinkami v kulturním domě v Domaželicích. 

Velmi oblíbenou akcí je „Slet čarodějnic“, kterou po-
řádá klub žen Čech a Domaželic. Je spojena s řadou čaro-
dějnických soutěží pro děti, zapalováním ohňů a vese-
lým rejem dovádivých čarodějnic. Členky klubu žen jsou 
vždy oporou při pořádání kulturních akcí v naší obci, za-
slouží si velké poděkování.

Nezapomínáme ani na historické události. Každý 
rok v květnu za hojné účasti občanů z obcí Čech a Do-
maželic projde k pomníku lampiónový průvod k uctění 
památky konce 2. světové války a v říjnu jsme podobně 
společně vzpomněli výročí vzniku samostatného Čes-
koslovenska. Tyto vzpomínkové akce pokračují dále 
setkáním občanů obou obcí, například při opékání ka-
banosu nebo na besedě s cestovatelkou – letos jsme 
za jejího poutavého vyprávění a velmi pěkných snímků 
navštívili Dánsko a Grónsko.

Také letní čas je plný živého dění. Začíná již tradičně 
cyklistickým závodem ČechyTour, pořádaným skupinou 
nadšenců za velmi široké účasti amatérských profesio-
nálních příznivců tohoto sportu. Start i cíl je v prosto-
rách koupaliště v Čechách předposlední červnovou so-
botu. Zahajuje tak vlastně sezónu koupaliště v Čechách. 
Jeho čistá voda a příjemné prostředí na sluníčku i ve 
stínu přiláká i víc než 500 návštěvníků denně a stále je 
místa dost. Výhodou je i bezplatné prostorné parkoviště 
ve stínu stromů.

Tradičně s blížícím se koncem prázdnin pořádáme 
pro děti poslední srpnový víkend „Loučení s prázdnina-
mi“, letos zvolili jsme téma „Vodní svět“. Malí piráti, 
mořské víly a námořníci prošli pohádkovou cestou a pl-
nili úkoly na deseti stanovištích. Na organizaci akce se 
podílely obce Čechy a Domaželice.

Poslední velkou letní akcí je již 20 let tradiční hasič-
ská soutěž „O pohár starosty obce Čechy“ druhou nedě-
li v září. Účast hasičských družstev je hojná stejně jako 
počet diváků. Je to důkaz toho, že je v Čechách příjem-
ně a hasiči se o své hosty umí vzorně postarat.

Za kulturou jsme vyjeli do Zlína na operu G. Verdiho: 
Nabucco. Zcela vyprodané divadlo ocenilo pěvecké vý-
kony potleskem. Příjemným poslechovým zážitkem 
byla známá a překrásná píseň „Sbor Židů“.

Kreativitu si naše ženy a dívky vyzkoušely dvakrát 
při vlastnoruční výrobě keramiky. Výrobky byly tema-
ticky zaměřeny na  Velikonoce a Vánoce. Za zmínku 
stojí, že právě keramický betlém z dílny paní Ivy Běla-
řové, občanky Čech, byl vystavován v minulých letech 
v  Praze v  kapli Betlémské a v  Senátu ČR. Letos bude 
reprezentovat Českou republiku ve Vatikánu.

Novou aktivitu v tomto roce jsme nabídli i těm, co 
rádi cvičí. Při cvičení aerobiku se pořádně zapotí i zdatné 
cvičenky. 

Aby trochu prosvětily dříve nastávající soumrak, po-
řádají koncem října již tradičně členky klubu žen Čech 
a Domaželic veselé „Dýňování“. Soutěží se nejen o nej- 
nej- nej-dýni, ale i o k této náladě příslušný nej-kostým 
(strašidel nebo spíše nočních víl…). Všechny pak hřeje 
nejen připravený horký „dýňový kompot“, ale i dobrý 
pocit, že se zase účastníci – hlavně děti – skvěle pobavi-
li. A tajuplná světýlka vystavených dýní pak zdobí obec 
ještě po mnoho večerů. 

V  příjemné atmosféře a za hojné účasti babiček, 
dědečků a ostatních příbuzných proběhlo vítání občán-
ků do života. Po působivém vystoupení dětí z MŠ Včelka 
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Závody prasečích lodí v Dobrčicích
V  poslední době jsou stále populárnější závody 

dračích lodí, ne každý však má k dispozici dostatečně 
velkou vodní plochu pro jejich uskutečnění. Skupina 
nadšenců z Dobrčic vyřešila tento problém originálně 
– v  sobotu 18. června 2011 uspořádala na místním 
rybníku recesní závody prasečích lodí.

Na obloze střídaly mraky modrou oblohu, ale ani 
občasné přeháňky neodradily početné publikum při 
povzbuzování sedmnácti soutěžních osádek Prasečích 
lodí. Výkony soutěžících i jejich originální převleky 
skvěle komentoval moderátor celé akce Milan Klimec-
ký. Vítěze určil nejen nejlepší čas, ale také originalita 
masek.

Po urputném boji na prvním místě skončili „Piráti 
z Karibiku“, na druhém místě „Havajské tanečnice“ a na 
třetím „Barbie“. Všichni byli dekorováni krásně vyvede-
nými keramickými medailemi od místní keramičky pa-
ní Evy Jurčíkové. Z dětí byla nejlepším bubeníkem vy-
hlášena Karolína Drtilová.

I když se v letošním nultém ročníku“Ovarové hlavy“, 
„Domácí jelita“, „Drtimyši“, „Soptíci“, „Žabaři“ a další 
neumístili, určitě se všichni diváci i soutěžící výborně 
pobavili. Největší zásluhu na této velmi vydařené akci 
má ale pan Petr Záhorský, organizátor a sponzor oceně-
ný speciální keramickou medailí. Po vyhodnocení závo-
dů zahrála skupina „Memories“ bratranců Skácelíko-
vých. Pak se u táboráku všichni občerstvovali a bavili až 
do setmění. Jaroslav Chlapečka,

místostarosta obce Dobrčice

Soví noc v Dobrčicích
V pondělí 14. března zavítala do Dobrčic paní Věra 

Malátková ze záchranné stanice pro zraněná a handi-
capovaná zvířata v České Třebové. Přivezla s sebou i své 
dva svěřence, trvale handicapované sovy – výra Cherie 
a puštíka Fifíka.

Děti i dospělí poslouchali její vyprávění o zvlášt-
nostech sovího života a seznámili se s různými druhy 
sov, které hnízdí v České republice. Vyprávění bylo do-
plněno ukázkami sovích hlasů, viděli jsme, jak sova 
létá, prohlédli jsme si vývržky. Překvapila nás velikost 
siluety letícího puštíka a rozesmál rozčepýřený vzhled 
sovích mláďat, tzv. haluzníků. Největším zážitkem pro 
všechny ale jistě byla možnost prohlédnout si sovu 
zblízka a dotknout se jejího krásného jemného peří. 

I v naší obci sovy můžete spatřit, zkuste se za sou-
mraku zastavit v zahradě a chvilku poslouchat a dívat 
se. A pokud najdete zraněné zvíře z  volné přírody, 
můžete se obrátit na Záchrannou stanici pro živočichy 
ORNIS v Přerově.

Líšná přivítal malé občánky a jejich rodiče pan starosta. 
Rodičům dětí byly předány drobné dárky a smlouva na 
Dětské konto s vkladem 2 000 Kč.

V  tomto roce oslavilo významné životní jubileum 
27 občanů naší obce. Pro zastupitele je ctí popřát 
oslavenci, předat dárkový balíček a ženám kytičku. 
Jsou to milá setkání. Nasloucháme zajímavým vyprá-
věním pamětníků, poznáme životní příběhy a zkuše-
nosti jubilantů. Při návštěvě www stránek obce může-
te nahlédnout do galerie našich oslavenců.

S příchodem vánočních svátků se těšíme, že se se-
jdeme na Štědrý den odpoledne u vánočního stromu 
a u jesliček v naší obci. Zazpíváme koledy, potkáme se 
a popřejeme si. Rok 2011 končíme tradičně silvestrov-
ským přípitkem a silvestrovským pohoštěním s půlnoč-
ním ohňostrojem v areálu volného času. 

A ještě jedna důležitá poznámka: mnoho těchto akcí 
by se neuskutečnilo bez spolupráce organizátorů a zájmu 
účastníků sousedních obcí. Všem proto děkujeme a těší-
me se na setkání i příště.

DoBrČice

josef janda vystavoval v Dobrčicích a stal
se nejlepším fachmanem Přerovska

Ve společenském sále Obecního úřadu v Dobrčicích 
byla v sobotu 9. dubna 2011 zahájena výstava olejo-
maleb erbů měst a znaků obcí místního malíře pana 
Josefa Jandy. Otevřena byla až do konce května.

Ke zhlédnutí zde bylo 88 erbů a znaků měst a obcí 
okresu Přerov, 32 znaků moravských měst, 22 znaků 
hlavních evropských měst a 32 znaků evropských států. 
Část výstavy tvořila také sbírka třiceti obrazů, mezi 
kterými se nacházel i letos namalovaný obraz dobrčické 
kapličky z roku 1773, a rukodělné výrobky jako mlýnky, 

hodiny a svícny, které tento 84letý dobrčický rodák sám 
vytvořil.

Jeho um zručného erbaře byl oceněn v anketě o nej-
lepšího fachmana Přerovska a Hranicka. Pořadatelé 
soutěže, Přerovský deník a Velkopopovický kozel, se roz-
hodli najít člověka s výjimečným řemeslným kumštem 
a  odměnit ho za jeho poctivou práci. O vítězství pana 
Josefa Jandy rozhodli čtenáři Přerovského deníku svými 
hlasy a ocenili tak jeho píli a nadšení, se kterými vyrobil 
již neuvěřitelných 520 erbů. Odměnu od pivovaru Velko-
popovický kozel – pivo na celý rok – si za své dlouholeté 
dílo určitě zaslouží. Ještě jednou blahopřejeme.
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Slet čarodějnic v Dobrčicích poprvé
V sobotu 30. dubna 2011 byla v naší obci založena 

nová kulturní tradice „SLET ČARODĚJNIC“, kterého se 
v hojném počtu zúčastnily čarodějnice všech věkových 
kategorií. Očekávaný přílet největší čarodějnice muse-
li přítomní oželet, snad do příštího sletu zprovozní své 
pometlo! Divoký rej úžasně namaskovaných čaroděj-
nic u ohně, ochutnávka čerstvě uvařeného kouzelného 
lektvaru, upálení čarodějnice a nakonec opékání špe-
káčků pobavilo jak čarodějnice tak přihlížející. 

týden před velikonocemi si dobrčická 
děvčata také přijdou na své

Na Květnou neděli 17. dubna 2011 se uskutečnila 
v obci Dobrčice již vzácná tradice, která se v této malé 
vesničce stále dodržuje: malá děvčata obcházejí obec 
s „MÁJKOU“, vyrobenou ze smrkových větviček nebo 
krušpánu na hůlce ozdobené barevnými stužkami. U kaž-
dého domu zazpívají mariánskou písničku a hospodář 
domu je odmění sladkostmi, které si děvčata ukládají 
do proutěných košíčků.

DomAŽelice

mikroregionální brokové střelby
v Domaželicích

V sobotu 23. 7. 2011 se na brokové střelnici v Do-
maželicích konal již 5. ročník mikroregionálních broko-
vých střeleb na asfaltové terče jako závod tříčlenných 
družstev obcí mikroregionu Moštěnka.

Soutěže se zúčastnilo celkem 12 družstev z  obcí 
Bochoř, Vlkoš, Stará Ves, Horní Moštěnice, Beňov, Žela-
tovice, Podolí, Radkova Lhota, Čechy, Domaželice, Líš-
ná a Křtomil. Vítězi se stalo domácí družstvo Domaže-
lic, druhé místo obsadilo družstvo z Podolí a třetí byla 

Líšná. Tato akce byla podporována jednotlivými obec-
ními úřady zúčastněných družstev, dále Mikroregio-
nem Moštěnka a MAS – Partnerství Moštěnka.

V této soutěži se každoročně vyhodnocuje nejlepší 
družstvo a nejlepší jednotlivec. Každým rokem přibývá 
zúčastněných družstev, což svědčí o zájmu o tuto soutěž 
a věříme, že tomu tak bude i nadále. Pro zájemce o ten-
to sport sdělujeme, že provoz na střelnici je každou 
třetí neděli v měsíci (březen – říjen) od 9 do 13 hodin. 
Více informací najdete na adrese  www.domazelice.
cz v kategorii Spolky a kluby – Myslivecká společnost.

DřevohoStice

nejkrásnější škola na celém světě
Slaví-li dáma po padesátce narozeniny, mnohdy se 

to ostatní ani nedozvědí. Naše škola ale svůj věk nijak 
netajila a na oslavu svých pětapadesátin sezvala všech-
ny přátele – rodiče, děti, absolventy, bývalé zaměst-
nance, občany i přespolní hosty – a otevřela své dveře 
dokořán.

Návštěvníci, které poslední zářijové odpoledne přiví-
taly naše slečny mažoretky, se věru měli na co dívat. 
Omládlá škola v  teplém plášti několika odstínů žluté 
barvy na ně koketně mrkala zbrusu novými okny. Průče-
lí, jež dlouho zakrývala nepůvodní stříška, se po více než 
čtvrtstoletí zaskvělo v celé své bývalé nádheře. Všichni 
ocenili precizní práci stavařů - vždyť elegantně rozložená 
budova vypadla stejně svěže jako v  roce 1957, kdy ji 
Dřevohostice předaly poprvé svým dětem. Někteří hosté 
vzpomněli i na tehdejší slavnostní okamžiky s dojetím 
v hlase. Svoji školu mají dodnes upřímně rádi, ale záro-
veň z duše přejí dnešním dětem moderní vymoženosti. 
„To za našich časů nebývalo,“ nakukovali do tříd vybave-
ných nejmodernější technikou v rámci projektu Svobod-
ně k informacím a cizím jazykům. Také naši absolventi 
pokyvovali uznale hlavami a litovali, že nejsou o pár let 
mladší, aby si i oni užili nových učebních pomůcek. 
Ostatně i nadstandardní odborné učebny fyziky, výtvar-
né výchovy a přírodopisu lákaly návštěvníky, aby si zku-
sili stát se znovu žáky základní školy.

Na zařízení druhého oddělení školní družiny novým 
nábytkem a hrami mají lví podíl dřevohostičtí zastupite-

lé, kteří se velkoryse vzdali svých příjmů. Šmoulíci teď 
díky nim mají barevné židličky a velké stoly na kreslení i 
hraní a také prostorné pestré skříně a poličky, kam si 
svoje potřebnosti uklidí, než zase jako velká voda vtrh-
nou do své družinky třeba hrát nové loutkové divadélko.

Bleděmodrá podlaha školní tělocvičny návštěvníky 
přímo vábí, aby si na ni šlápli bosou nohou. Sportovní 
nadšenci z  řad hostů si takovou příležitost rozhodně 
ujít nenechali a stejně pozorně si s odborným zaujetím 
prohlédli i nové venkovní sportoviště, které už svým 
názvem Hébéme se spolem upozorňuje, že se po něm 
nebudou prohánět jen děti, ale přivítá i pohybumilov-
né dospělé, aby se protáhli a zasoutěžili si. Co všechno 
se dá na takovém hřišti podniknout, předvedli naši 
mladí sportovci, když sehráli několik exhibičních utká-
ní ve volejbale, košíkové, přehazované a vybíjené. Ani 
v  pozdním odpoledni neměli pohybu dost a zuřivé 
fandění fotbalovému přáteláku bylo slyšet prý až na 
Náměstí.

„Would you like a cup of tea? S sacharom ili s kon-
fitjurom?“ ptaly se dívky oděné do sarafánů a skot-
ských sukének. Někteří návštěvníci čajovny se možná 
lekli, že nebudou-li mluvit bravurně anglicky nebo 
rusky, čaj se zavařeninou, mlékem a sušenkami pro ně 
nezbude. Děvčata se ovšem moc snažila, aby se aspoň 
hrníček nápoje a vlastnoručně upečený keksík na kaž-
dého dostal. „Uf, byla to dřina,“ domyly večer unavené, 
ale spokojené miss i báryšně poslední nádobí, „ale 
všichni si libovali, jak jim chutnalo!“
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Sluníčko venku hřálo jako zjednané, a tak se všich-
ni hosté rádi přesunuli na školní zahradu, kam už láka-
ly i vůně grilovaných dobrot. To maminky a tatínkové 
připravili občerstvení, aby náhodou někdo v průběhu 
odpoledne nepadl hlady a žízní. V  různých koutech 
školního lesa si pak návštěvníci mohli vyzkoušet dět-
ské zábavy, které se hrávaly právě v době otevření naší 
školy. Některé z  paměti nevymizely – třeba kuličky 
a panáka si mnozí rádi zopakovali, ale vzpomenout si, 
jak se skákala guma nebo přebíral provázek, to už bylo 
těžší. „Vy jste museli mít hrozné dětství,“ povzdechla si 
jedna z čerstvých absolventek s prsty nadobro zaplete-
nými do klubka špagátku.

Kdo rád poznává přírodu, určitě se zastavil u někte-
rých stromů a keřů naší školní naučné stezky, vedle 
nichž barevné tabulky přinášely zajímavé informace, 
ale vybízely také k zamyšlení nad sepětím života stro-
mů a lidí. Pestré včelí úly zase poučí děti o trpělivé práci 
včelaře i o životě jeho svěřenců. Skalní zahrádka shro-
máždila různé druhy kamenů z  našeho kraje a slouží 
nejen poznání, ale i jako vhodná opičí dráha třeba pro 
radostnou cestu ze školy.

Zábava na Zahradní slavnosti je v plném proudu – 
z  indiánského týpí se nese strašlivé bojové pištění 
apačských náčelníků, na plotě vlaje výstavka z triček, 
která si děti vlastní rukou umělecky nazdobily, a dětské 
hřiště se ukazuje jako nejvhodnější místo pro spoustu 
skopičin a lamození, ale také pro uměleckou produkci. 
Štěrkovou scénu ovládl nejprve pěvecký sbor provizor-
ně již celá desetiletí nazvaný Dopitovci, neboť děti se 
mění, ale pan učitel zůstává. Hudební školička nás za-
vedla do umění vážného, zato dramatická píseň moti-

vovaná poslední dřevohostickou popravou vyvolala 
místo pohoršení nad příšerným skutkem reakce přímo 
opačné. Když se seká hlava, děti, tak se nemůžete řeh-
tat na celé kolo – vždyť je to hrozné! 

A jak zapadající slunce pozlatilo náš park svými 
paprsky, tak i vystoupení populárního pánského pě-
veckého souboru bylo zlatým hřebem naší školní osla-
vy. Písně na školní téma nenechaly jedno oko suché 
a jedna ústa zavřená, protože mužný sbor povzbudila 
svým zpěvem i většina hostí. Připravené ohniště zůsta-
lo tentokrát bez plamenů, teplý večer nikoho k  ohni 
příliš netáhl a nacpaná bříška už by také s dalším buř-
tíčkem sotva bojovala. Nevadí, při loučení s podzimem 
budou polena, jako když najdeme.

A když na naši krásnou školu padal soumrak, hosté 
se pomalu vytráceli domů. Rozesmátí a spokojení má-
vali a volali své pozdravy na rozloučenou, blahopřáli 
k vydařenému dni, děkovali, že mohli třeba spatřit své 
školní práce, které jejich učitelé celá léta tak pečlivě 
opatrovali, a ještě naposled vylovili z paměti nějakou 
trefnou příhodu ze svých školních let… 

Chodila jsem po zahradě, na které nebylo kromě za-
pomenutého trička a jediné lahve s nedopitou minerál-
kou ani smítko. „Dobře jsme je vychovali,“ pomyslela 
jsem si, protože vlastně nebylo co uklízet, a s nesmírnou 
vděčností jsem v duchu poděkovala všem dětem i dospě-
lým, kteří se dobrovolně a s obrovským nasazením o vy-
dařené odpoledne postarali, i našim vděčným, srdečným 
a milým hostům. Nemůžete mě teď sice vidět, ale vám 
všem patří moje hluboká a uznalá poklona.

PaedDr. Nataša Kučerová,
ředitelka Základní školy Dřevohostice

horní moštěnice

Dění v obci horní moštěnice v roce 2011
První akcí roku 2011 byly hned na počátku ledna Za-

bijačkové hody, které letos poprvé pořádalo Myslivecké 
sdružení Šance. Tato akce je velmi oblíbena již z minulých 
let a je hojně navštěvovaná nejen občany naší obce.

Byl založen Klub seniorů, který pečuje o občany dů-
chodového věku. Pořádá besedy, posezení a také zájezdy 
do okolních měst. V tomto roce ještě mimo jiné připravil 
zájezd do vánoční Olomouce a také do vánoční Vídně.

Proběhla také tři povídání „Z historie Horní Moště-
nice“. Mgr. Marie Špalková svým poutavým vyprávě-
ním zaujala občany všech věkových kategorií.

Z dalších akcí letošního roku to bylo například „Pále-
ní čarodějnic“ nebo rozšířené hodové slavnosti, které 
byly rozděleny do tří srpnových dnů. V pátek odpoledne 
bylo pro děti připraveno sportovní odpoledne na hřišti, 
v sobotu se na rybníku konala neckiáda a večer hodová 
zábava. V neděli proběhlo posezení s hudbou v zámecké 
zahradě, kde členové Českého svazu chovatelů předvedli 
svá zvířátka.

V letošním roce došlo ke změně v oblasti odpadového 
hospodářství obce. Bylo zřízeno centrální sběrné místo, 

rozšířena stanoviště umístění nádob na tříděný odpad. 
V obci jsou pravidelně o víkendech umístěny kontejnery 
na biologicky rozložitelný odpad (tráva, listí, plevel, větve 
apod.). Je prováděn také svoz bioodpadu z okolních obcí.

Byla dokončena investiční akce „Snížení energetické 
náročnosti objektu ZŠ a MŠ Horní Moštěnice“. Pavilony 
školy mají novou barevnou fasádou a na řídícím pavilo-
nu je také umístěno logo školy. Při příležitosti ukončení 
této investiční akce proběhl v polovině měsíce září Den 
otevřených dveří. Slavnostně byl zahájen proslovem pa-
na starosty a přestřižením pásky za účasti přizvaných 
hostů ve školní jídelně, kde od 1. září po rekonstrukci 
stávajícího zařízení zahájila provoz firma Eurest.

křtomil

Dětský den ve křtomili
Letošní dětský den se konal, jak je již zvykem, první 

červencový víkend v místním kulturně-sportovním areálu.
I když nám počasí celý týden před konanou akcí 

vůbec nepřálo, v sobotu se umoudřilo, a nakonec svíti-

lo i sluníčko. Dětský den navštívilo přes 110 soutěžících 
dětí, spousta dětí se soutěží ani nezúčastnila, protože 
si chtěla dostatečně užít všech atrakcí, které byly jako 
každý rok zcela zdarma. Objednali jsme pro ně skákací 
hrad, nafukovací skluzavku nebo trampolínu, jízdu na 
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koních a v neposlední řadě vláček Tučolíno, který vyve-
zl děti i dospělé na okružní jízdu naší obcí. Vláček měl 
veliký úspěch a jezdil stále zaplněn.

Soutěže se všechny soustředily na hřiště, protože 
okolní podmáčený terén nám nedovolil uspořádat tra-
diční stezku lesem. I tak měly obrovský úspěch. Děti 
jezdily na kolech po vytýčené stezce a přes překážky, 
hledaly ukryté předměty, skládaly puzzle, poznávaly ry-
by. Řada soutěží byla také připravena pro rodiče s dětmi. 
Skládalo se puzzle a oblékalo se na rychlost, při těchto 
soutěžích zavzpomínali rodiče na své dětství, pobavili se 
a odpoutali od svých každodenních starostí.

Pro všechny bylo nachystáno bohaté občerstvení 
a doprovodný program – jízda na kolech, břišní taneč-
nice a také módní přehlídka společenských šatů z půj-
čovny paní Bezecné. I letos byla připravena tombola, 
která přes počáteční obavy o sponzorské dary předčila 
naše očekávání. Byly v ní velmi hezké ceny, např. první 
cena horské kolo, přehrávač DVD, odrážedlo pro nej-
menší... Velký dík patří našim sponzorům, kteří tyto 
krásné ceny darovali.

Děkujeme také organizátorům a účastníkům dět-
ského dne ve Křtomili a těšíme se hojnou účast i v příš-
tím roce. Mgr. Eva Kubíčková,

místostarostka obce Křtomil

1. křtomilská drakiáda
Zastupitelstvo obce Křtomil ve spolupráci s Aktiv-

ním klubem Křtomil uspořádalo 1. Křtomilskou draki-
ádu, která se konala 16. října 2011 a symbolicky uza-
vřela letošní letní sezónu. 

Prosluněný víkendový den babího léta přilákal 
mnoho rodičů s dětmi. Všichni se rozeběhli po Pastvisku 
a během pár okamžiků se na nebi objevil první drak 
a v zápětí další a další. Bavili se malí i velcí a na závěr 
bylo pro děti i dospělé připraveno na hřišti malé občer-
stvení a také vyhlášení výsledků. Porota v průběhu ce-
lého dne bedlivě sledovala všechny děti a nakonec roz-
hodla, že vítězi jsou všichni zúčastnění. Každý odnesl 
spoustu sladkostí, diplom i mnoho zážitků a věříme, že 
se v příštím roce sejdeme ještě v hojnějším počtu.

vodění medvěda
Dne 26. 2. 2011 se mnoho dospělých obyvatel Křto-

mile převléklo do různých kostýmů, aby se mohlo usku-
tečnit tradiční vodění medvěda. Křtomilští byli nadšeni 
z představivosti a odvahy účinkujících v průvodu. Objevi-
la se v něm maska vodníka, Spider-mana, Shreka, piráta, 
vojáka a spousta dalších. Celý průvod doprovázela ka-
pela hrající na harmoniku, saxofon a trubky. Samozřejmě 
u každého domu nechyběl tanec medvěda s paní domácí. 
Masky byly za svou návštěvu odměněny slivovicí a tradič-
ními koblihami, které se v tento den podle receptu zdě-
děného po předcích smaží snad v každé domácnosti.

líšná

Dětský rybářský den v líšné
Rybářský spolek Líšná o.s., který sdružuje členy z obcí 

Líšná, Domaželice, Čechy a Beňov, připravil za podpory 
MAS – Partnerství Moštěnka další ročník oblíbeného Ry-
bářského dne dětí v Líšné.

V tomto roce stáli členové spolku před rozhodnutím, 
zda ponechat akci v takovém formátu jako tomu bylo do-
posud, tzn. že se veškeré dění odehrávalo v těsné blízkosti 
rybníka v  Kosteleckém lese, a nebo pro tuto akci využít 
nově zrekonstruovaný areál Trávníky v Líšné. Konečné roz-
hodnutí zahrnulo obě varianty a tak byla celá akce rozdě-
lena na dvě části. Aby zůstala zachována tradice lovení ryb, 
uskutečnila se první „lovecká“ část u rybníka v Kostelec-
kém lese a druhá „zábavná“ část se konala na areálu Tráv-
níky, který tento den slavil svou velkou premiéru.

Ranní chytání u rybníka začalo v sobotu 11. června již 
v 7 hodin. Své rybářské štěstí pokoušely děti všech věko-
vých kategorií, některé samozřejmě s  pomocí rodičů. 
Když se přiblížilo poledne a rybaření už bylo dost, všichni 
se pomalu přesunuli na areál Trávníky, kde byl přichystán 
další doprovodný program. Děti ocenily perfektně připra-
vené herní disciplíny, při kterých mohly prokázat svou ši-

kovnost, mrštnost a dovednost. Odměnou za účast byl 
pro každého balíček plný překvapení. Součástí bohatého 
programu byla ukázka výcviku psů, dobová lukostřelba, 
ukázka dovedností koní a ukázka sokolnictví. Takže to 
„své“ si zde našel opravdu každý. Organizátoři se postara-
li také o skvělý hudební doprovod a nechybělo ani výbor-
né občerstvení z dílny členů rybářského spolku.

Pochvalou pro všechny může být velká spokojenost 
návštěvníků, kteří ocenili precizní přípravu tohoto dět-
ského dne a také úžasné prostředí nového areálu Trávníky 
a přilehlého hřiště v Líšné. Toto odpoledne nastavilo vy-
sokou laťku všem dalším akcím, které se kdy v  tomto 
areálu budou konat. Doufáme, že jich bude co nejvíce.
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nAhošovice

co se dělo v nahošovicích v roce 2011
Letos se v Nahošovicích konalo několik zajímavých 

kulturních a sportovních akcí.
V sobotu 28. května 2011 uspořádalo občanské sdru-

žení H.L.A.S. Nahošovice 1. ročník závodů mopedů a fichtlů 
pod názvem „Véhonské plóžák“. Bohužel, i přes pečlivou 
přípravu pořadatelů, zradilo počasí a úvodního ročníku se 
zúčastnilo „pouhých“ 36 strojů (očekávalo se přes 100 zá-
vodníků). Celý den sice propršel, ale závody i tak přilákaly 
množství diváků místních i z okolí. Všichni účastníci závo-
dů, ač mokří a zablácení, si přípravu i atmosféru závodů 
pochvalovali a přislíbili účast na dalším ročníku. 

Další akcí byl začátkem června 2011 zájezd na 
sv. Hostýn, který pořádala obec Nahošovice. Zájezd byl 
určen především seniorům, ale s oblibou se ho již roky 
účastní i mladší generace občanů. 

V  sobotu 6. 8. 2011 uspořádala obec Nahošovice 
sportovní odpoledne pro děti. Tak jako každoročně byly 

připraveny pro děti soutěže a sportovní disciplíny. Po 
splnění každé disciplíny přišla na řadu odměna v podo-
bě různých drobností nebo sladkostí. U nás se řídíme 
heslem „Není nutné zvítězit, ale zúčastnit se“. Tento den 
se také uskutečnila vyjížďka mopedů po okolí, kterou 
pořádalo o.s. H.L.A.S Nahošovice. Po sportovních výko-
nech dětí i „motorkářů“ bylo připraveno pro všechny 
bohaté občerstvení. 

Občanské sdružení H.L.A.S. Nahošovice uspořádalo 
také dne 3. 9. 2011 na výletišti v Nahošovicích MOTO-
SRAZ všech možných i nemožných strojů do kubatury 
50 ccm. Začátek byl stanoven na 13 hodin a pro účast-
níky byly připraveny dovednostní soutěže, vyjížďka, 
sprinty a samozřejmě občerstvení. K  dispozici byla 
i plocha pro přenocování účastníků a strojů, kterých se 
srazu zúčastnilo přibližně 40. Všichni účastníci se roz-
jížděli spokojeni, plni dojmů i zážitků a žádali o přípra-
vu podobné akce i na příští rok.

PoDolí

obec Podolí
Naše obec se nachází asi 6 km od města Přerova. 

První písemné zmínky pochází z roku 1349. Od počát-
ku 15. století bylo Podolí majetkem lipnické fary. Stará 
obecní pečeť z  roku 1704 měla ve znaku dřevorubce 
sekajícího strom. Svou samostatnost ztratila v roce 1976, 
kdy se stala místní částí obce Želatovice, v roce 1990 se 
opět osamostatnila. 

Dominantou návsi je kaple zasvěcená sv. Cyrilu 
a Metoději z roku 1893, kde se konají dvakrát za měsíc 
bohoslužby. Nyní je na návsi vybudovaná nová auto-
busová zastávka, část nových chodníků a plánují se 
zde další úpravy.

Obec Podolí má 212 obyvatel, kteří bydlí v soukro-
mých rodinných domech. Středem celé obce protéká 
potok, který při přívalových deštích dokáže natropit 
pěknou paseku. V obci je obecní úřad, nejsou zde poš-
ta, zdravotní středisko, škola a potraviny. Občané Po-
dolí za těmito službami dojíždí do sousední vesnice 
Želatovice nebo města Přerova. Do obce dvakrát týdně 
dojíždí pojízdné prodejny, kde si mohou občané na-
koupit potraviny.

Kulturní a společenský život obce se převážně odehrá-
vá ve sportovním areálu, v kulturním domě a místní sou-
kromé hospůdce. Máme i rockovou kapelu „KAMERON“, 
která se zapojuje do různých akcí. Maminky s dětmi, ale 
i starší děti si chodí hrát na nově vybudované dětské hřiště.

Letos na konci roku se otevřela nově zrekonstruo-
vaná budova vedle obecního úřadu. Rekonstrukce byla 
provedena  díky dotaci z Programu rozvoje venkova. 

V této budově je nová knihovna s přístupem na inter-
net, kuchyňka s dětským koutkem a klubovna pro SDH 
a sportovce. Doufáme, že část společenského života se 
přesune i do této budovy a ta bude sloužit všem věko-
vým kategoriím.

Obecní úřad spolu s dobrovolnými hasiči pořádají po 
celý rok různé akce. Hned na začátku roku je to setkání 
seniorů, dále hasičský večírek, masopust, dětský karne-
val, dětský den, předhodová zábava, hody v den státní-
ho svátku sv. Cyrila a Metoděje, ukončení prázdnin, 
drakiáda, mikulášská nadílka a zábava, v zimním obdo-
bí pingpongové turnaje a Silvestr. Po celý rok se koná 
v kulturním domě cvičení pro dívky a ženy „ZUMBA“.

Jana Dočkalíková, místostarostka obce Podolí
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PřeStAvlky

kultura v Přestavlkách
Mezi významné kulturní události patří v naší obci 

akce, pořádané SDH, MS, OÚ i občany.
Kulturní dění v obci počátkem nového roku zahájily 

plesy hasičů a myslivců, kteří lákají na myslivecké speci-
ality. Následovaly dětské šibřinky, vodění medvěda, 
před velikonocemi krásný zvyk chození děvčat s májka-
mi a velikonoční pomlázka. Poslední den v dubnu patřil 
pálení čarodějnic, u táboráku si děti i dospělí opékali 
vuřty. Ten den se stavěl také máj. 

V květnu se koná každoročně lampionový průvod 
k pomníku padlých v obou světových válkách s polože-
ním květů a zapálením svíček. Nechybí ani kulturní 
vložka dětí, přednášejících básničky o jaru.

První sobotu v  červnu hasiči uspořádali kácení 
máje za účasti široké veřejnosti. Letos bylo doplněno 
příběhy Sněhurky a sedmi trpaslíků a nechyběly ani 
Krkonošské pohádky. Velmi zdařilá akce. Následoval 
dětský den, plný her a soutěží, a o  prázdninách po-

hádkový pochod pro děti. Hodové posezení v zámecké 
zahradě s dobrým jídlem a zábavou také přispělo ke 
kulturnímu veselí.

1. října se u nás uskutečnily okresní soutěže mla-
dých hasičů. Zúčastnilo se jich přes 550 dětí, hodnoti-
telů a rozhodčích. Počasí tomuto soutěžení přálo, sou-
těžící si jistě s sebou odvezli neopakovatelné zážitky. 

V  polovině října uspořádal obecní úřad a rodiče 
drakiádu a vyřezávání dýní v  zámecké zahradě. Před-
stavilo se hodně draků různých velikostí a barev, velkou 

radost měly nejen děti, ale i přihlížející. Všichni potom 
odešli do zámecké zahrady, kde se vydlabávaly dýně. 
Byla to další hezká podívaná. Soutěžily nejen děti, ale 
i rodiče. Po setmění svítily výtvory všem pro radost. Ně-
kteří si svá díla odnesli domů, několik jich zůstalo v zá-
mecké zahradě a svítilo pro potěšení občanů.

Konec roku patřil vítání občánků, letos jsme jich 
přivítali šest, nadílce a zpívání koled u živého betlému. 
Nechyběly ani zabíjačkové hody a krmení zvířátek.

rADkovA lhotA

hubertova jízda ukončila jezdeckou 
sezónu v radkově lhotě

V  sobotu 15. října 2011 se v  areálu jezdeckého 
klubu v  Radkově Lhotě konala Hubetova jízda 2011. 
Ta ukončila letošní bohatou jezdeckou sezónu v Rad-
kově Lhotě a také otevřela nové hipostezky na území 
MAS – Partnerství Moštěnka.

Na slavnostní nástup se postavilo 35 koní a jezdců 
a fjord Jonáš s bryčkou. Novou trasu hipostezky otevřel 
slavnostním přestřižením pásky starosta Radkovy Lhoty 
pan Oldřich Tománek a začal sobotní program Hubertovy 
jízdy. Liška v podobě klisny Heather s Vendulou Foukalo-
vou v sedle zavedla skákací i neskákací lot na letos méně 
náročnou trasu, která vedla po nově vyznačené hipostez-
ce a pak do dřevohostického lesa, kde na účastníky čeka-
ly přírodní překážky a terénní nerovnosti. Všichni měli 
možnost v lese hledat liškou schovaná liščata. Po návratu 
na kolbiště se uskutečnil tradiční hon na lišku. Ta jezdce 
trochu potrápila, přesto ji pak ulovila slečna Bára Kaňo-
ková ze stáje pana Nováka ml. Jak se jezdci občerstvili 
svačinou a horkým čajem, vrhli se na závěrečné závody 
sv. Huberta, tedy jízdu zručnosti, křížkový parkur a par-

kury 50/60 a 60/70cm. Večerní zábavu v kulturním domě 
zpestřil soud, všichni byli po zásluze „potrestáni“.

Poděkování patří všem, kteří se aktivně celoročně 
podíleli na přípravě jezdeckých dnů, a také velký dík 
patří sponzorům, bez jejichž finanční a naturální po-
moci by byla organizace akcí téměř nemožná. Patří 
mezi ně Olomoucký kraj, MAS – Partnerství Moštěn-
ka, Obec Radkova Lhota, Zubr Přerov, Hanácká kyselka, 
ZD Kelečsko, Th Troubky a další.

Nové hipostezky na území MAS – Partnerství Moš-
těnka a MAS – Hříběcí hory byly vybudované díky projek-
tu spolupráce Po formanských stezkách – křížem krážem 
Moštěnkou a Hříběcími horami, který byl realizovaný za 
finanční podpory EU z prostředků Programu rozvoje ven-
kova LEADER. Na území MAS – Partnerství Moštěnka ve-
dou přes 25 obcí regionu a jejich délka je přibližně 80 km.
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rADkovy

co se děje v radkovách v tomto roce
Letošní rok probíhal bez velkých akcí a spíše jsme se věnovali drobnějším opravám a zlepšování vzhledu obce.

– Podařilo se nám vyčistit od náplav prostor před mostem přes Moštěnku a vyčistit několik příkop od nánosů;
– opravili jsme sochu sv. Josefa u remízu a současně i upravili prostor kolem sochy;
– provedlo se několik oprav chodníků v obci a vydláždění dvora v budově obecního úřadu;
– v místní knihovně jsme z dotace provedli náhradu regálů;
–  do obecního sálu jsme pořídili nové židle a stoly a současně v kuchyňce u sálu jsme zrekonstruovali instalace 

vody, odpadů a elektřiny a pořídili novou nábytkovou sestavu;
– kolem dětského hřiště je nový plot, který prostor hřiště odděluje od okolních prostor;
– opravili jsme veřejné osvětlení;
– areál hasičů prošel důkladným úklidem a opravami. 

obnovení tradice „kácení máje“
Dne 14. května uspořádaly JK Spirit koně Radkovy a spol, SDH Radkovy a obec Radkovy „Kácení máje“ a obno-

vily tak dávnou tradici v obci. Pro děti byly nachystané soutěže a zábavné hry, svezení na koni a nechyběl ani 
oblíbený skákací hrad. Odpolední program doplnilo vystoupení JK Spirit a mažoretek Tadomi z Dřevohostic. Večer 
se konala diskotéka. 

StArá veS

oslavy ve Staré vsi
V sobotu 10. září 2011 si připomněli občané Staré Vsi 

výročí 750 let od první písemné zmínky o své obci. Dne 
25. května 1261 daroval král Přemysl Otakar II. olomouc-
kému biskupovi Brunovi z hraběcí rodiny Holštýnsko-
-Schauenburské za věrné služby Újezd Hulský a dědiny 
Praweziz, Nemeziz a Altendorf (Pravčice, Němčice a Sta-
rou Ves). Tyto dědiny se připomínají také v biskupově zá-
věti z roku 1267. Listina z roku 1261 je úplně prvním do-
kumentem, ve kterém je název obce Stará Ves zmíněn. 
Od té doby uplynulo neuvěřitelných 750 let. 

Slavnost zahájila svižnými skladbami Dechová a ko-
morní hudba Žerotín na návsi. S pásmem písní pak vy-
stoupily děti z místní Základní a mateřské školy. Starost-
ka obce paní Jiřina Mádrová na návsi před budovou 
obecního úřadu přivítala všechny přítomné, občany ob-
ce i hosty. Pozvání přijali také starostové okolních obcí, 
zástupci MAS – Partnerství Moštěnka. 

Od 10 hodin byla v kostele Nanebevzetí Panny Ma-
rie slavnostní mše svatá. V průběhu dopoledne a části 
odpoledne si mohli zájemci prohlédnout prostory ha-
sičské zbrojnice, místní pálenice a povidlárny. Velký zá-
jem vzbudila výstava fotografií historických i nejnověj-
ších, instalovaná v místní škole, a také samotná pro-
hlídka školy. 

Odpolední program začal v půl druhé v areálu „Na 
Kopcách“ křtem knihy Dějiny obce Stará Ves. Křest pro-
vedla starostka obce Jiřina Mádrová spolu s autorem 
knihy PhDr. Davidem Papajíkem z Univerzity Palackého 
v Olomouci a předcházejícím starostou Ing. Františkem 
Zanáškou. Děti místní mateřské školy zatančily pásmo 

drobných tanečků, děvčata z tanečního kroužku pak 
ukázala své získané dovednosti v moderních tancích.

V areálu „Na Kopcách“ se pak přítomní bavili při 
hudbě cimbálové muziky Hudci z Kyjova. Pro děti byly 
připraveny na ploše fotbalového hřiště různé soutěže 
dovednostní i zábavné. 

Od 17 hodin je vystřídali na ploše myslivci. Velmi zají-
mavé bylo vystoupení Trubačů OMS Přerov. Skupina čtyř 
hráčů na lesnice, vítězové Národní soutěže mysliveckých 
trubačů v r. 2011, zahrála celou řadu skladeb i signálů pou-
žívaných při mysliveckých akcích. Sedm chovatelů lovec-
kých psů, členů místního mysliveckého spolku, předvedlo 
ukázky práce psů při aportování ulovené zvěře a stopování. 

Pro zájemce byla na večerní dobu až do půlnoci 
připravena diskotéka. 

Počasí bylo příznivé, všichni přítomní se dobře po-
bavili, mnozí se potkali se svými bývalými spolužáky, 
kamarády, přáteli. Za přípravu celé akce si poděkování 
zaslouží členové obecního zastupitelstva, zástupci 
místních spolků i další aktivní organizátoři. 

Ing. Jaroslava Odstrčilová, Stará Ves
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chovatelský úspěch holubáře ze Staré vsi
Bohumil Chodníček chová holuby už více než 40 let. 

Tuto zálibu zdědil spolu s bratrem Františkem po svém otci 
a dosáhl mnoha úspěchů. Jedním z největších bylo beze-
sporu vítězství v  roce 2011 v  Zemském závodu Ostende 
MSS. Jeho holub č. 24 byl na trati dlouhé více než 1000 km 
nejrychlejší a z přístavního města v Belgii se vrátil do 
holubníku jako první. Dosáhl přitom průměrné rychlos-
ti 1559 metrů za minutu. Navázal tak na úspěch svého 
„hnízdního“ bratra č. 25, který byl vloni také nejrychlej-
ší ve stejném závodě, ale jen ze skupiny Haná Olomouc.

turovice

obec turovice
Obec Turovice v roce 2011 ve spolupráci s místními 

spolky uspořádala několik spol. a sportovních akcí.
V  neděli 20. února 2011 se v  místním pohostinství 

uskutečnila beseda se seniory. Starosta obce Pavel Baďu-
ra informoval turovické starší občany o dění v obci a poté 
následoval zábavný program „Možná přijde i kouzelník“ 
a milé posezení s hudbou.

Vodění medvěda se konalo za slunečného počasí 
v sobotu 26. února. Akci uspořádali místní mladí hasiči 
společně s  občany obce a průvod masek i s  veselým 
hudebním doprovodem se vydal od stavení ke stavení, 
přesně podle tradice. Masky dováděly, tancovaly i zpí-
valy a v mnoha domech byly náležitě pohoštěny. Akce 
se velmi povedla a všichni byli spokojení.

Obec Turovice a SDH Turovice samozřejmě nezapo-
mněly na děti a uspořádaly na výletišti Dětský den pro 
celou rodinu. Děti se vydováděly při soutěžích a hrát-

kách pro ty nejmenší i pro ty větší, nezapomnělo se ani 
na diplomy a sladkou odměnu. Večer uzavřela dětský 
den diskotéka pro mladé.

Na poli za obecním úřadem se konala v  sobotu 
22. října Drakiáda 2011. Bylo krásné počasí, ale slabý 
vítr, a tak dětem draci málo létali. Ty byly přesto spoko-
jené a užily spoustu zábavy. Za své úsilí a umění byly 
odměněny medailí a drobnou sladkostí.

věŽky

co přinesl rok 2011 
V roce 2010 byla mezi 

Obcí Věžky a Státním ze-
mědělským intervenčním 
fondem (SZIF) podepsána 
Dohoda o poskytnutí dota-
ce z Programu rozvoje ven-
kova ČR pro projekt „Rekon-
strukce multifunkčního do-
mu a vybudování dětského 
hřiště“.

V lednu roku 2011 byla započata rozsáhlá rekon-
strukce zahrnující opravu budovy obecního úřadu, 
přilehlé zasedací místnosti a knihovny, přičemž byla 
nově zřízena i multimediální místnost (pracoviště se 
2 PC sestavami a dataprojektorem). Generální opravou 
prošla celá budova – byla nově pořízena střecha, vý-
měna oken, podlahových krytin, a v neposlední řadě 
bylo vybudováno plně dostačující hygienické zázemí.

Nedílnou součástí projektu byla i výstavba dětské-
ho hřiště – byl zřízen nový hrací koutek s atraktivními 
prvky, které jsou lákadlem nejen pro místní, ale i přes-
polní děti, které se svými rodiči navštěvují sportovní 
a společenské akce konané na zdejším sportovišti. Ná-
klady na celkovou rekonstrukci činily 7 093 444 Kč, při-
čemž SZIF poskytl dotaci ve výši 5 960 877 Kč. Slavnost-
ní otevření dětského hřiště se konalo 12. srpna. Pro děti 
byly připraveny atraktivní soutěže, kterými je provázely 
slavné večerníčkovské postavy.

Neděle 14. srpna byla ve znamení hodových oslav. 
Při ranní mši svaté byla posvěcena i budova obecního 
úřadu. Odpolední hodové slavnosti zpestřilo taneční 
vystoupení místních děvčat, seniorek z Vlkoše, taneční-
ho souboru Hanácké prosének a taneční skupiny Gracie 
Vlkoš. Do pozdních večerních hodin k tanci a poslechu 
hrála oblíbená kapela Karolína.

O sportovně kulturní vyžití v obci se zasloužily i míst-
ní spolky – Sportovně střelecký klub (SSK) a Sbor dobro-
volných hasičů (SDH).

Hlavní náplní činnosti SSK Věžky byla i v letošním 
roce podpora sportovních aktivit mládeže i dospělých. 
Většina akcí se odehrává v místním sportovním areálu, 
kde v roce 2010 proběhla I. etapa rekonstrukce, finan-
covaná z programu LEADER.

V roce 2011 byla SSK uspořádána řada sportovních zá-
polení – turnaj v nohejbalu, volejbalový turnaj O přeborní-
ka mikroregionu Moštěnka, O pohár starosty obce a turnaj 
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Věžky Open, v jehož rámci se uskutečnilo setkání hudeb-
ních skupin Rockové Věžky III. Během letní sezóny, kdy je 
hřiště využíváno i pro zápasy Ligy malé kopané Přerovska, 
zajišťují členové SSK každodenní prodej občerstvení.

Z oblasti sportovní střelby probíhaly v zimním obdo-
bí tréninky ze vzduchových zbraní ve vlkošské sokolov-
ně. V  rámci Dětského dne byla uspořádána střelecká 
soutěž Zlatá diabolka mládeže, pro dospělé pak místní 
přebor ve střelbě ze standardní malorážky na střelnici 
v Chropyni a soutěž ve střelbě ze vzduchové pušky a pis-
tole Zlatá diabolka. 

Akcí spojenou se všeobecným veselím bylo i letos 
již tradiční kácení máje.

Do společenského života v obci v  tomto roce„za-
sáhli“ i místní dobrovolní hasiči, kteří po mnoha letech 
obnovili tradici Vodění medvěda. Průvod asi 15 masek 
– od pirátů přes zdravotníky a večerníčkové postavičky 
– se vydal na obchůzku celé vsi. Hospodyňky cestou 
nabízely obvyklé masopustní dobroty i štamprličku na 
zahřátí. Odměnou jim byl tanec s medvědem.

Věřím, že i rok 2012 bude stejně úspěšný a bohatý 
na veškeré sportovně-kulturní akce, aby si ten svůj kou-
sek zábavy našel každý občan naší vesnice.

Petra Kučová, místostarostka obce Věžky,
Jaroslav Zoubek, SSK Věžky
a Martin Strašil, SDH Věžky

Starosta obce Miroslav Kroupa tak mohl osobně 
převzít při slavnostním vyhlášení výsledků soutěže, 
které se uskutečnilo letos v Napajedlích (vítěz loňské-
ho ročníku) zvláštní ocenění, a to v podobě poukázky 
na odběr tvz. inteligentního radaru v hodnotě 100 tis. 
Kč, který do soutěže věnoval sponzor soutěže společ-
nost 3M Česko s.r.o. 

„Ocenil jsem, jak ve Vlkoši dokázali komplexně řešit 
dopravní prostor v  části obce, která je určena hlavně 
k  bydlení a ve kterém předtím dominovala motorová 
doprava. Zásadní stavební úpravou dopravního prosto-
ru, zpomalovacími prahy a rozšířením zeleně na úkor 
původních asfaltových ploch, výstavbou chodníků, do-
šlo ke zklidnění dopravy v těchto ulicích. Účinné opatře-
ní snížilo počet projíždějících osobních vozidel a vylou-
čilo nákladní dopravu, což je u přilehlého hřiště a soko-
lovny, kde lze předpokládat častý pohyb dětí z hlediska 
jejich bezpečnosti velmi pozitivní. Snížení povolené 
rychlosti na 30 km/hod ve spojení s instalací zpomalo-
vacích prvků zaručuje dodržování stanovené rychlosti 
po celých 24 hodin. Tím se snížila hlučnost a prašnost, 
kterou způsobuje právě motorová doprava, a zvýšil se 
tak komfort bydlení obyvatel, kteří mají v těchto ulicích 
své domy,“ řekl k ocenění Ladislav Cvrkal, odborník na 
dopravu ze společnosti 3M, který obec jako člen poroty 
při posuzování projektů osobně navštívil. Porota rovněž 
ocenila dobře zvolenou strategii při obnově místních 
komunikací na území obce a jejich postupnou návaz-
nost. „Při prohlídce realizovaného projektu se mi také 
velmi líbilo funkční a estetické řešení uličního prostoru 
v  návaznosti na nově opravený vodní tok, který obcí 
protéká,“ dodal pan Ladislav Cvrkal.

Obec využila při budování své nové dopravní infra-
struktury maximálně možnost čerpání dotací. A to ne-
jen ze státního a krajského rozpočtu, ale také z evrop-
ských fondů. 

„Ocenění v tak prestižní celostátní soutěži nás sa-
mozřejmě potěšilo. Osvědčila se nám dlouholetá spo-
lupráce s Ing. Františkem Markem, který je uznávaným 
odborníkem na dopravní stavby. Naše spolupráce za-
čala při plánech na výstavbu cyklostezky, kterou jsme 
během jednoho roku dokázali i postavit a je také auto-
rem oceněného soutěžního projektu“, řekl po slavnost-
ním vyhlášení výsledků soutěže starosta obce p. Miro-
slav Kroupa. „Již společně pracujeme na přípravě další 
dopravní stavby. Výstavbou nových chodníků v zasta-
věné části obce podél frekventovaných krajských silnic 
chceme oddělit chodce od motorové dopravy a zvýšit 
tak jejich bezpečnost. Tyto plány měla obec v minulos-
ti již několikrát, ale nikdy se to nepodařilo dotáhnout 
do konce, věřím, že se tento záměr podaří v  příštích 
letech realizovat,“ dodal starosta.

Nedodržování povolené rychlosti vozidel při průjezdu 
obcí po krajských silnicích, intenzivní kamionová dopra-
va a bezohledné chování těchto řidičů vůči chodcům, to 
v součastné době nejvíc trápí místní obyvatele. „Vzhle-
dem k tomu, že nás nyní čeká řešení těchto problémů, 
tak nám udělení této ceny přijde velmi vhod“, dodává 
Kroupa. „V paměti dokáže radar uchovat údaje o 100 tisí-
cích průjezdech a lze ho také velmi snadno přemísťovat 
na různá dopravně problematická místa. Obec tak snad-
no získá přehled o dopravní situaci,“ přibližuje výhody 
zařízení p. Cvrkal. Markéta Kropáčková,

manažerka DSO mikroregionu Moštěnka

vlkoš

obec vlkoš oceněna v celostátní soutěži
„cesty – městy“ zvláštní cenou
za příkladné dopravní řešení 

Obec Vlkoš byla jako jediná v kategorii obcí oceněna 
v  letošním ročníku celostátní soutěže „Cesty – městy“ 
udělením zvláštní ceny za realizaci příkladného doprav-
ního řešení rekonstrukce místních komunikací a úpravu 
uličního prostoru v zastavěné části obce. Soutěž „Cesty – 
městy“ je každoročně vyhlašována Nadací Partnerství ve 
spolupráci s  Ministerstvem dopravy ČR a mohou se jí 
účastnit města a obce, ve kterých byly realizovány takové 
dopravní stavby, při kterých byla potlačena dominanta 
motorové dopravy, sníženy negativní dopady a nepřízni-
vé jevy, které jsou způsobeny právě automobily a zvýšena 
bezpečnost ostatních účastníků silničního provozu.
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ŽelAtovice

cyklostezka Želatovice – Přerov
(hranice k. ú. Želatovice)

Řidiči i cestující ze směru od Bystřice pod Hostýnem do 
Přerova jistě zaregistrovali v úseku mezi Želatovicemi a Pře-
rovem od konce měsíce září čilý stavební ruch podél silnice, 
který se nezbytně dotkl i vlastního provozu na komunikaci.

Jedná se zde o budování cyklostezky mezi Želatovi-
cemi a Přerovem, a to po hranici k. ú. obce Želatovice. 
Tuto stavbu se podařilo obci Želatovice uskutečnit po 
několikaleté snaze a přípravách.  Po zpracování projek-
tové dokumentace bylo zřejmé, že bude nutno získat 
pozemky a následovala nelehká jednání s jejich majiteli, 
od nichž musela obec potřebné pozemky 
vykoupit. A pak bylo nutno řešit to, co je, 
jak se říká, „vždy až na prvním místě“ – 
zajištění financí. Protože se jedná o ne-
malou částku (cca 8 mil. bez DPH) požá-
dala obec o dotaci SFDI (Státní fond do-
pravní infrastruktury) i Krajský úřad 
Olomouckého kraje. Po dvouletém opa-
kování žádostí se podařilo obci dotace ve 
výši cca 60% získat a vzhledem k součas-
nému stavu a výhledu ve státních finan-
cích rozhodlo zastupitelstvem obce stav-
bu již neodkládat. Bylo provedeno výbě-
rové řízení na dodavatele, kterým se stala 
firma s nejnižší nabídkou – INVEST CZ a.s. 
Šternberk.  Tato firma pak koncem září 
zahájila vlastní práce. Dodavatel neměl 
lehký úkol, pro zajištění roviny cyklostez-
ky s rovinou státní silnice bylo nutno pře-
místit cca 6000 m3 zeminy. Termín dokon-
čení stavby byl 20. 11. 2011. Ten se poda-
řilo splnit a v prosinci 2011 již proběhla 
kolaudace cyklostezky.

Cyklostezka bude jistě vítaným příno-
sem pro všechny cyklisty mezi Přerovem 
a Želatovicemi, bude však mít i vadu na 
kráse v tom, že cyklisté cca 300 m před 
Přerovem vyjedou zpět na hlavní silnici.  

Podle přerovského  magistrátu je problémem sku-
tečnost, že trasa je navržena přes pozemky fyzických 
a právnických osob, od nichž se zatím nepodařilo po-
zemky vykoupit.  Nezbývá než doufat, že další jednání 
s majiteli pozemků budou úspěšná a město Přerov cy-
klostezku mezi Želatovicemi a Přerovem v horizontu 
nejbližších let úspěšně dokončí.  

 Zastupitelstvo obce Želatovice má ve svých příštích 
záměrech spolupracovat se sousední obcí Tučín na vybudo-
vání další cyklostezky.  Propojením s touto obcí, se kterou 
máme trvale velmi dobré vztahy, by došlo i k prodloužení 
cyklostezky z Přerova. Za OÚ Želatovice Jan Zavadil


